
 

 

Ενότητα 7: Η ελιά 
 

3. Η ελιά στην Ελλάδα και τη Μεσόγειο 
___________________________________________________________________________ 

 

Από τα παλιά χρόνια, οι Έλληνες αγαπούσαν πολύ το 

δέντρο της ελιάς. 

 

Από την ελιά έπαιρναν το λάδι και το χρησιμοποιούσαν 

στο φαγητό τους. 

 

Στους ολυμπιακούς αγώνες, οι νικητές έπαιρναν ένα 

κλαδί ελιάς. 

 

Οι ζωγράφοι ζωγράφιζαν στους τοίχους και στα αγγεία 

(βάζα) δέντρα ελιάς. 

 

Τέλος, οι ποιητές και οι συγγραφείς έγραφαν ποιήματα 

και κείμενα για το δέντρο της ελιάς. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Κοινά ουσιαστικά λέμε όλα                 

τα πρόσωπα, τα ζώα, τα 

πράγματα, τους τόπους. 

 

Κύρια ουσιαστικά λέμε τα 

ονόματα των: 

 ανθρώπων 
 ημερών και των μηνών 

 χωρών και των πόλεων  

 βουνών, των ποταμών, λιμνών 

 γιορτών 
 

 Γράφονται με κεφαλαίο. 

 

Όλυμπος 

Σμόλικας 

Αλιάκμονας 

Τριχωνίδα 

 

Αντώνης 

Βασίλης 

     Μαρίνα 

 Κατερίνα 

 

Οκτώβριος 

Δεκέμβριος 

Σάββατο 

Κυριακή 

 

 

Αθήνα 

Θεσσαλονίκη 

Eλλάδα 

Γαλλία 

 

 

Χριστούγεννα 

Πάσχα 

Θεοφάνια  

Απόκριες  

 

 

 

 

 Τα κύρια ουσιαστικά 



 

 

 

 Τα εθνικά ονόματα μας δείχνουν από ποιο μέρος 

είναι κάποιος.  

Αρχίζουν με κεφαλαίο. 

 

 

Έλληνας- Ελληνίδα  

Γερμανός- Γερμανίδα 

Άγγλος- Αγγλίδα 

Ισπανός- Ισπανίδα 

 

 

Τα επίθετα που βγαίνουν από τα εθνικά ονόματα 

γράφονται με μικρό γράμμα. 

 

ελληνικός –ή –ό  

γερμανικός –ή –ό 

αγγλικός –ή –ό  

ισπανικός –ή –ό  

 

 

 

 

 Τα εθνικά ονόματα 

Έλληνας    Ελληνίδα 

ελληνικός                    

καφές 
γερμανική 

σημαία 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

______________________________________________ 

 

 Ασκήσεις:  

 

1. Στο παρακάτω κείμενο, διόρθωσε τα λάθη. 
 

Την πέμπτη, ο νίκος και ο στέφανος πήγαν σε έναν αγόνα 

ποδοσφαίρου. Έπαιζαν η ελλάδα με τη γερμανία. Μετά, 

τον αγόνα, τα παιδιά αγόρασαν δύο Ελληνικές φανέλες και 

πήγανε σπίτι. Είχε πολύ κρύο, ήτανε χειμόνας.   

 

 

 

 

 Αρσενικά ουσιαστικά σε –ωνας  

 Τα ουσιαστικά σε –ωνας γράφονται με –ω. 

π.χ. ελαιώνας, αγώνας, αιώνας, χειμώνας. 

 

 

 

 

 

Με –ο γράφονται μόνο: 

Μακεδόνας, Στρυμόνας,  

κηδεμόνας, κανόνας. 

 



 

 

2. Να κυκλώσεις μόνο τα κύρια ουσιαστικά. 

 

Λεωνίδας Τετάρτη τραπέζι γάτα Ιταλία 

βουνό κύριος χειμώνας Ιωάννα υπολογιστής 

σκυλί Αύγουστος Χριστούγεννα σχολείο Λάρισα 

 

3. Να γράψεις σωστά τα κύρια ουσιαστικά στη δεξιά 

στήλη.   

 

ελένη  

μάιος  

σάββατο  

μαρία  

φεβρουάριος  

αθήνα  

ελλάδα  

απόκριες   
 

4. Να βρεις και να διορθώσεις τα κύρια ονόματα. 

 

 Τη δευτέρα ο κύριος ανέστης μας είπε πως θα πάμε 

εκδρομή στην θεσσαλονίκη.  

 

 Τα χριστούγεννα είναι στις 25 δεκεμβρίου.  

 
 

 Το σάββατο θα πάω με τη μαμά μου στον όλυμπο.   

 


